
Scholastic Literacy Pro Student User Guide 

Scholastic Literacy Pro 學生使用手冊 



1. Overview 概要 
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• Scholastic Literacy Pro : 

– Is a fast and accurate assessment to evaluate performance 是一個快速準確的閱讀能力評估 

– Assesses students’ reading ability and comprehension 評估學生的閱讀能力和理解能力 

– Measures reading progress and tracks their quiz results 測量學生的閱讀進度及跟踪測驗結果 

– Includes 包括 : 

1) a reading assessment that computes students’ Lexile® measures一個計算學生Lexile®程度的
閱讀評估 

2) a reading management program that includes thousands of quizzes to assess independent 
reading一個閱讀管理課程，包括數萬個測驗來評估獨立閱讀 



2.1 Browser requirement 瀏覽器要求 

Please use the browser Google Chrome. This manual uses Google Chrome as a guide. 

建議使用Google Chrome 瀏覽器，此手冊均使用Google Chrome 瀏覽器示範。 

 

For more details on Scholastic Learning Zone Technical Requirement, visit:  

有關Scholastic Learning Zone更詳盡的技術要求，請瀏覽： 
http://www.scholasticlearningzone.com/docs/Scholastic_Learning_Zone_Bandwidth.pdf 

 

電腦／手提電腦 
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2.2 Browser requirement 瀏覽器要求 

• All workstation browsers must have the following settings enabled 

• 所有工作站瀏覽器必須啟用以下設置： 

 

– Pop-Up Blockers: Must be disabled, or Student and Educator Access pages excepted  

       阻止彈出窗口程式 ：必須被禁用，或學生和教育者訪問頁面除外 

– Security Level Settings: Default settings supported; IE Maximum Security levels not supported  

       安全級別設置：支持默認設置; 不支持IE最安全級別 

– Images Enabled: Default settings are supported; Image Display must not be turned off  

       啟用圖像：支持默認設置; 圖像顯示不能關閉 

– Privacy Settings: Default settings supported; Maximum Privacy Setting (disabling cookies) not 
supported  

       隱私設置：支持默認設置; 不支持最隱私設置（禁用Cookie） 

– Mixed Content: Should allow secure content (e.g. https://) 

       混合內容：應允許安全內容（例如https：//） 
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3.1 Login 登入— Scholastic Learning Zone 

There are two ways to enter the Scholastic Learning Zone website:  

有兩種方式進入Scholastic Learning Zone的網站： 

 

(1) Through the school website:  

         通過學校網站: 

         http://www.[school].edu.hk/ 

5 

(2) Enter the URL directly: 

         直接輸入學校專用網址: 

• https://slz02.scholasticlearningzone.com/sl
z-portal/#/login3/HKG[Unique Org ID] 

 

Or 
或 



3.2 Login 登入— Scholastic Learning Zone 

• Login with your username and password. (Please make sure you enter carefully all uppercase and 
lowercase letters) 

• 登入到個人帳戶。(必須按大小楷輸入) 
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[School name] 



4.1 LitPro Test閱讀理解評估 

• To take the LitPro Test and book quizzes, click Literacy Pro icon. 

• 進行閱讀理解評估及圖書小測，點選Literacy Pro 圖標。 
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[School name] 

Take the LitPro Test 
進行閱讀理解測驗 
Take the book quiz 
進行圖書小測 



4.2 LitPro Test閱讀理解評估 

• On the homepage, select “LitPro Test” on the top right to take the diagnostic test.   

• 在主頁中，選擇右上方的 “LitPro Test”進行閱讀理解評估。 
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[School name] 



4.3 LitPro Test閱讀理解評估 

• Press “Let’s Get Started” to start the test.  

• 點選“Let’s Get Started”開始評估。 
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[School name] 



4.4 LitPro Test閱讀理解評估 

• Next you’ll see the test directions. Click “Let’s Get Started” to start the first question. 

• LitPro Test 首頁是說明頁，點選“Let’s Get Started” 開始第一條題目。 
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4.5 LitPro Test閱讀理解評估 

• Every LitPro Test has 20 multiple choice questions. Students can skip up to 3 questions. Click “Next” go to 
the next questions. 

• 每次評估需要回答20條選擇題，當中會有3次略過題目的機會，按”Next” 到下一條題目。 

• The reading assessment is an adaptive test that adjusts to students’ response.  

• 測驗的問題會因應學生的答案而調整下一條問題的難度。 

11 



4.6 LitPro Test閱讀理解評估 

• When students finish the LitPro Test, they may see their results. Click “Exit” to exit the test. (The Literacy 
Pro program itself does not include any ebooks.) 

• 當學生完成評估後便會得一個Lexile分數，按“Exit”回到主頁面。(Literacy Pro 內不設圖書閱讀功能) 

• Once the students get their Lexile measure, they can find books of their reading level. 

• 學生收到他們的Lexile評估分數後，可以尋找適合他們閱讀程度的圖書。 

Remark: 
Lexile scores start from BR (Basic Reader). Students can find and read 
books that they are interested in at their Lexile level.  
Lexile 分數以BR (Basic Reader) 為基礎，學生可按照自己的Lexile 程
度選擇有興趣且合適的圖書。 
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5.1 Book Quiz 圖書小測 

• Once students have read the books 學生看完圖書後 

• Click “Search” to find book quizzes. Enter the book title, author or keyword. 

• 點選 “Search” 搜尋圖書小測，輸入書名、作者或關鍵字搜尋。 
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[School name] 



5.2 Book Quiz 圖書小測 

• When you find the book quiz, click “Take the Quiz” to start the quiz. 

• 找到圖書小測，點選“Take the Quiz”開始答題。 
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[School name] 



5.3 Book Quiz 圖書小測 

• Every book quiz has 10 questions. Click “Next” to go to the next question. 

• 每個圖書小測需要回答10條選擇題，點選“Next”到下一條題目。 
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5.4 Book Quiz 圖書小測 

• When students finish the quiz, they may see their score, write comments and rate the book. 

• 當學生完成圖書小測後會馬上得出分數，他們可以寫下圖書感想及評分。 

16 



6. Toolkit 工具箱 

• For any questions, click “Toolkit” from the right-hand corner to 
find the answers in the short video tutorials. 

• 如有問題，在右上角點選“Toolkit”觀看教程短片尋找答案！ 
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7. Video Tutorial in Chinese 中文影片教學 

• For video tutorial in Chinese, visit the YouTube link below.  

• 有關中文影片教學，請收看以下YouTube鏈接。 

• The video tutorial uses the old interface, but the navigation and functions are the same.  

• 視頻教程使用舊界面，但導航和功能是一樣的。 

 

https://www.youtube.com/playlist?list=PL_gp4T5FXZP5nsFKGTkKkUs7oNLYuDw1P 
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